

Beslutningsreferat fra mødet i den Nationale Hjortevildtgruppe

Deltagere

- Jan Eriksen, formand
- Claus Lind Christensen, Danmarks Jægerforbund
- Peter Busck, Dansk Skovforening
- Henrik Bertelsen, Landbrug & Fødevarer
- Flemming Torp, Friluftsrådet
- Louise Villumsen, Danmarks Naturfredningsforening
- Michael Carlsen, Dyrenes Beskyttelse
- Anders Larsen, Miljøstyrelsen, sekretær
- Hans Peter Hansen DCE
- Peter fra DCE, under punktet om drøftelse af HVD er emner.

Tid: Mandag den 10. februar 2025

Sted: Fysisk møde i SGAV Odense

Dagsordenspunkter

- Siden sidst
- Gennemgang af notat om datakrav og notat om scenarier for afskydning (Djursland data)
- Proces på og kommunikation om notaterne (op til HVD25)
- Drøftelse af HVD 25, emner,
 - Samforvaltning - hvordan skal der arbejdes med dette?
 - Data – hvordan skal der arbejdes med dette?
 - Organisering – hvordan skal der arbejdes med dette?
 - Den videre proces i forhold til HVD25
- Samforvaltnings forslag (Bornholm)
- Videre proces
- Video / Kommunikation
- Eventuelt?

Referat

Ad Siden sidst

Jan oplyste, at han havde haft bilaterale drøftelser med Claus Lind samt Peter Busck. Jan vil i nær fremtid også snakke med gruppens øvrige medlemmer.

Ad Gennemgang af baggrundsnotat om datakrav og notat om scenarier for afskydning (Djursland data)

Gruppen bemærkede, at notatets ordlyd om "mørketal" kunne misopfattes og foreslog DCE at dette blev ændret til et mere neutralt ladet udtryk.

Dansk Skovforening ønskede specifikt at udtrykke overraskelse over at man i Datanotatet tilsyneladende slet ikke har forholdt sig til DJ's årlige bestandsestimater som via et stort indsamlingsarbejde udformes via de regionale hjortevildtsgrupper.

Der blev udtrykt et ønske om at der skulle laves en APP som kan bruges til georefereret indberetning med tilhørende fotodokumentation for nedlagt vidt. Konkret foreslås en "kloning" af appen relateret til Arter.dk. Der var en drøftelse af omkostninger samt tidshorisont for en sådan udvikling. Dertil en drøftelse af indsamling af data på "kort" og "lang" sigt. Det aftales, at sekretæren undersøger muligheden for at bruge APP fra Arter.dk i hjortevildtforvaltningen.

Det aftales, at sekretæren undersøger om man kan "klikke sig igennem" vildtudbyttestatistikken, uden at indtaste de oplysninger, der er lovpligtige for hjortevildtet. Det burde ikke umiddelbart være muligt.

Det aftales, at Peter Sunde fremsender de viste slides som kan sendes ud med referatet.

Ad proces på Proces på og kommunikation om baggrundsnotaterne (op til HVD25)

Det aftales, at eventuelle kommentarer til baggrundsnotaterne skal sendes til sekretæren inden udgangen af torsdag den 13. februar. På baggrund heraf fremsendes kommentarerne officielt til DCE, som herefter forholder sig til kommentarerne.

Det aftales, at Hans Peter Hansen for at DCE kan lave nogle korte film med indflyvning til hver notat / notaterne.

Yderligere aftales det, at Jan Eriksen vil arbejde på at lave en lille film med status, etc. op til HVD25.

Ad Drøftelse af HVD 25, emner

- Samforvaltning - hvordan skal der arbejdes med dette?

- Det aftales, at sekretæren og Hans Peter Hansen så vidt muligt sammenstiller de data der kommer ind fra de regionale grupper, således at en præsentation om samforvaltning og organisering kan være klar i udkast til møde i NHG den 3. marts.
- Data – hvordan skal der arbejdes med dette?
 - Det aftales, at Peter Sunde laver et oplæg med de væsentligste konklusioner vedrørende data af ca. 10 minutters varighed. Herudover skal der afsættes 30 minutter til plenumdrøftelser.
 - Det aftales, at DCE for hvert baggrundsnotat laver en lille sammenfatning med hovedpointer på hver én A4 side.
 - Det aftales, at ovenstående A4 sider er klar i udkast til gruppens næste møde den 3. marts.
 - Det aftales, at Claus Lind fremsender DJ's nuværende manual for anbefalelsesværdig indsamling af information. Det sendes ud med referatet.
- Organisering – hvordan skal der arbejdes med dette?
 - Det aftales, at sekretæren medbringer de tidligere fremviste overordnede tanker om fremtidig organisering af hjortevildtgrupperne på møde den 3. marts.
 - Det aftales, at Claus Lind deler DJ's principppapir for organisering med gruppen.
- Den videre proces i forhold til HVD25
 - Det aftales, at sekretæren fremsender tilmeldingsliste til HVD25. Deadline for tilmelding bliver den 2. marts.
 - Det aftales, at NST sekretærerne igen skal agere gruppestyrere / sekretærer på selve dagen.

Ad Samforvaltnings forslag (Bornholm)

Formanden fra hjortevildtgruppe Bornholm, - John Walter, - præsenterede gruppens udkast til forslag vedrørende samforvaltning. Der var en kort drøftelse af forslaget, som alle fandt interessant.

Ad Videre proces

Emnet blev dækket under de øvrige dagsordenspunkter

Ad Video / Kommunikation

Sekretæren oplyste, at tanken om at udarbejde en video med alle deltagerne fra NHG ikke er skrinlagt. I lyset af omorganiseringer var der dog nogen usikkerhed om styrelsens brug af dette medie. Sekretæren vender tilbage, hvis det bliver relevant / muligt.

Ad eventuelt

Hans Peter Hansen uddelte nogle udkast til kapitler relateret til samforvaltning som DCE har udarbejdet i forbindelse med nogle af deres andre projekter. Han opfordrede gruppen til at bruge kapitlerne og evt. kommentere på dem, hvis ønsket.

